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I. Travel and visa arrangements 
To arrange travel to the USSR, participants of the Congress and the accompany­

ing persons are advised to contact the INTOURIST office in their country or where 
they will pass through if no INTOURIST office is established in their own country. 

A tourist visa can be obtained within 7 to 10 days. The members in countries 
having at present no diplomatic relations with the USSR are advised to address the 
Consulates of the Soviet Embassies in other countries for visa on the presentation 
of the personal invitation from the Organizing Committee. 

II. INTOURIST Services 
INTOURIST offers the following accommodation for participants and accom­
panying persons: 

Category A. Rbs. 22.00 per person a day, single room with bath 
Rbs. 16.00 per person a day, double room with bath 

Category B. Rbs. 14.00 per person a day, single room without bath 
Rbs. 11.50 per person a day, double room without bath 

The above prices cover the following services: 
— hotel accommodation; 
— breakfast, dinner (or supper); 
— daily transportation from hotel to the place of sessions, and back; 
— porterage of a 2-piece luggage; 
— transportation by bus or car upon arrival and departure; 
— excursions. 

Moreover, INTOURIST has scheduled some additional excursions to Leningrad, its 
suburbs and other cities of the Soviet Union for participants and accompanying 
persons. Arrangements for the excursions should be made in advance or during the 
Congress. 

Owing to a prolonged indisposition of the Secretary-General the publi­
cation of this number of the Bulletin has suffered an unavoidable delay. 
This had, however, the advantage that the latest information on the 10th 
Congress, as well as recent reports on activities in the field of soil 
science could be included. 
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III. Registration 
The registration fee of $US60 (54 Rbs) includes the costs of a copy of the 

Congress Proceedings and of the farewell party ($US10) , concert and other 
traditional undertakings. Accompanying persons will not receive papers and other 
documents of the Congress. 

Hotel accommodation, food and Post-Congress tours are to be paid separately. 

IV. Post - Congress tours 
The costs of these excursions, mentioned in Bulletin number 40, include the 

following service: 
— transport; 
— hotel accommodation in a double room; 
— meeting and seeing-off in all the cities mentioned; 
— three meals a day; 
— guide-translators' service provided by INTOURIST. 
All excursion leaders will speak English and, in addition, a number also French 
and German. If a considerable number of participants on any one excursion is not 
familiar with either English, French or German, an effort will be made to have 
additional leaders who can speak the language needed. Those who do not under­
stand any of the above three languages are requested to inform the Organizing 
Committee in advance of this fact. 

The Organizing Committee reserves the right to limit the number of persons 
taking part in any of the excursions and to select participants without regard to 
priority of application. Non-pedologists will be accepted on any of the excursions 
if space is available. The excursions which are restricted to pedologists only are so 
designated. Only people of 16 years and older will be permitted on excursions. 
If a participant has an unusual health problem (for example, diabetes or heart 
trouble), this should be made known at the time of application to the Organizing 
Committee. 

V. Programme for ladies and accompanying persons 
A special programme will be prepared for ladies. It will include visits to schools 

and institutions for children, the All-Union Exhibition of Economic Achievements, 
the Moscow Zoo, the Kremlin, Tretyakov Art Gallery and other Moscow museums. 

Moreover, the ladies may take part in the excursions and other undertakings 
according to the Congress programme. 

VI. Weather and clothing 
Weather in August-early September in Moscow is usually warm and serene 

(in the afternoon the temperature is about 18 °C). However, showers are possible. 
It is desirable to have raincoats and warm clothing especially for the excursions to 
the eastern and northern parts of the country. Those who travel the southern parts 
of the USSR are recommended to have light clothing and light foot-wear. 

VII. Currency Exchange 
Within the territory of the USSR the exchange of cash foreign currency, 

travellers cheques, letters of credit given in foreign currency is handled by the 
Sections of the State Bank of the USSR and its subordinated exchange agencies. 

The list and official rate of exchange of foreign currencies taken into exchange 
by the institutions of the USSR State Bank and the USSR "Vneshtorgbank" is given 
in the monthly bulletin on foreign currency by the USSR State Bank. 

VIII. Correspondence 
All correspondence dealing with the Congress should be addressed to: 

The Organizing Committee of the 
10th International Congress of Soil Science, 
Moscow State University, 
Sub-Facnlty of Pedology, 
Moscow 117234, USSR. 

The Organizing Committee 
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NOUVELLES DE L'ASSOCIATION 

Le 10e Congrès International de la Science du Sol 
Moscou, 12 - 20 août 1974 

Troisième circulaire 

I. Dispositions concernant le voyage et les visas 
Pour préparer leur voyage en URSS, les participants au Congrès ainsi que les 

personnes qui les accompagnent sont priés de contacter le bureau d'INTOURlST 
dans leur pays ou dans un pays qu'ils traverseront s'il n 'y a pas de bureau 
d'INTOURlST local. 

Un visa touristique peut être obtenu en 7 ou 10 jours. Les personnes qui habitent 
un pays n'ayant pas actuellement de relations diplomatiques avec l'URSS sont 
priées de s'adresser au Consulat d'une Ambassade soviétique d'un autre pays en 
présentant l'invitation personnelle reçue du Comité d'Organisation. 

II. Services INTOURIST 
INTOURIST offre les possibilités suivantes pour les participants et les per­

sonnes qui les accompagnent: 
Catégorie A. Rbs 22.00 par personne et par jour pour une chambre avec bain 

Rbs 16.00 par personne et par jour pour une chambre à deux 
personnes avec bain 

Catégorie B. Rbs 14.00 par personne et par jour pour une chambre sans bain 
Rbs 11.50 par personne et par jour pour une chambre â deux 
personnes sans bain 

Les prix susmentionnés comprennent les services suivants: 
— logement à l'hôtel; 
— petit déjeuner, déjeuner (ou dîner) ; 
— transport journalier de l'hôtel au lieu des sessions et retour; 
— port de deux valises; 
— transport par bus ou car à l 'arrivée et au départ; 
— excursions. 

De plus, INTOURIST a organisé pour les participants et les personnes qui les 
accompagnent quelques excursions complémentaires à Leningrad, ses faubourgs et 
d'autres villes de l'Union Soviétique. Les dispositions pour ces excursions peuvent 
être prises à l'avance ou pendant le Congrès. 

III. Inscription 
Les frais d'inscription de $60 (54 Rbs) comprennent le prix d'un exemplaire 

des Comptes-rendus du Congrès, de la soirée d'adieu ($ 10), des concerts et autres 
manifestations traditionnelles. Les personnes qui accompagnent ne recevront pas 
les Comptes-rendus ni les autres documents du Congrès. 

Le logement, la nourriture et les excursions après Congrès doivent être payés 
séparément. 

IV. Excursions après Congrès 
Les prix de ces excursions, mentionnés dans le bulletin no. 40, comprennent 

les services suivants.' 
— transport; 
— hôtel avec chambre à deux personnes; 
— réunions et manifestations dans toutes les villes signalées; 
— trois repas par jour; 
— service d'un guide-traducteur procuré par INTOURIST. 
Tous les chefs d'excursions parlent anglais et de plus un certain nombre le français 
et l'allemand. Si un nombre élevé de participants de l'une ou l'autre excursion ne 
connaît pas suffisamment l'anglais, le français ou l'allemand, un effort sera fait 
pour avoir des personnes complémentaires qui connaissent la langue de ces parti­
cipants. Ceux qui ne comprennent pas l'une des trois langues susmentionnées sont 
priés d'en aviser le Comité d'Organisation à l'avance. 



Le Comité d'Organisation se réserve le droit de limiter le nombre de per­
sonnes prenant part à l'une ou l'autre excursion et de sélectionner les participants 
sans tenir compte de l'ordre d'inscription. Les non-pédologues seront acceptés s'il 
y a de la place. Il n 'y a de restriction que pour les excursions réservées aux pédolo-
gues. Seules les personnes de 16 ans ou plus sont admises aux excursions. La 
décision prise dans ce domaine par le Comité est irrévocable. Les voitures privées 
ne sont pas admises aux excursions. Si un participant a des problèmes de santé 
(par exemple, diabète ou troubles cardiaques), il est prié d'en avertir le Comité 
d'Organisation au moment de l'inscription. 

V. Programme pour les dames et les personnes qui accompagnent 
Un programme spécial sera préparé pour les dames. Il comprendra des visites 

d'écoles et d'institutions pour enfants, des expositions d'oeuvres de l'Union Soviéti­
que, le zoo de Moscou, le Kremlin, le musée d'art Tretyakov et d'autres musées de 
Moscou. 

Cependant, les dames peuvent prendre part aux excursions et autres manifes­
tations se rapportant au programme du Congrès. 

VI. Climat et habillement 
Le temps en août-septembre à Moscou est généralement chaud et serien (l 'après-

midi la température est d'environ 18 °C). Cependant, des averses sont possibles. 
Il est donc conseillé de se munir d'imperméables et de vêtements chauds spéciale­
ment pour les excursions dans l'est et le nord du pays. Ceux qui voyageront dans 
le sud de l'URSS prendront des vêtements légers et des chaussures légères. 

VII. Change 
A l'intérieur des territoires de l'URSS, le change direct de monnaies étrangères, 

les chèques de voyage, les lettres de crédit libellées en monnaies étrangères peuvent 
être convertis dans les succursales de la Banque d'Etat de l'URSS ou dans les agences 
qui en dépendent. 

La liste et les taux officiels de change des monnaies étrangères pratiquée dans 
les institutions de la Banque d'Etat de l'URSS et de la "Vneshtorgbank" d'URSS 
sont publiés dans les bulletins mensuels des monnaies étrangères par la Banque 
l'Etat de l'URSS. 

VIII. Correspondance 
Toute correspondance concernant le Congrès doit être adressée au: 

Comité d'Organisation 
du 10e Congrès International de la Science du Sol, 
Moscow State University, 
Sub-Faculty of Pedology, 
Moscow 117234, URSS. 

Le Comité d'Organisation 
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